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FÆRGEFARTE ORØ - HOLBÆK                                                                                                       

FÆRGEUDVALG - 2011                                                              REFERAT
MØDE 3

Dato: Tirsdag den 12. april 2011
Tid: 18.10
Sted: Kanalstræde 2 – mødelokale reserveres af HP
Deltagere: Peter Sørensen (SP)– formand

Ole Brockdorff (OB)
Jesper Juhl Kristensen (JK)
Anders Pedersen (AP)
Holger Prehnum (HP) - sekretær
Erik Fuchs (EF)
Ib Ballisager (IB)
John Haukohl (JH) 
Morten R. Christensen (MC)
Kristian Krøger (KK)

Forplejning: Kaffe, the, vand og frugt

Dagsorden Referat 
1. Referat fra møde 2 / 2011 den 4. 

marts 2011.
Ingen bemærkninger.

2. Regnskabsrapport
Ørepræsentanterne foreslår, at der på 
Færgeudvalgets møder fremlægges en 
månedlig regnskabsrapport med budget-
opfølgning for Færgefartens budget.

Færgefarten fremlægger regnskabsrap-
port per 7. april 2011. På mødet vil 
Færgefarten fremlægge budgetopfølg-
ningsredegørelse.

Bilag: Regnskabsrapport af 7/4

Til efterretning.

3.  Besparelser på færgedriften
Klima- og Miljøudvalget besluttede på 
møde den 22. marts 2011, at godkende
Færgeudvalgets spareforslag fra sidste 
møde, idet udvalget til september vil ta-
ge sagen om fjernelse af aftensejladser 
op til fornyet drøftelse.

Færgeudvalgets spareforslag indebærer, 
at der budgetmæssigt mangler 122.500 
kr. på 2011 budgettet.
Klima- og Miljøudvalget har bedt Fær-
geudvalget om at fremsende forslag til, 
hvordan budget 2011 kan overholdes.

Redegørelsen af 7. april 2011 om budgetopfølgning 
blev gennemgået og taget til efterretning.

Færgeudvalget vedtog, at den af Klima- og Miljøud-
valget krævede besparelse på 122.500 kr. i forhold til 
Færgeudvalgets spareforslag af 7. marts 2011, foreslås 
gennemført ved forhøjelse af taksterne (se pkt. 5), 
hvilket skønnes at give en merindtægt fra billettering 
på 214.468 kr. i 2011.
Færgeudvalget vedtog endvidere.

1) At der ikke pt foreslås yderligere forlængelse 
af overfartstiden i forhold til den allerede gen-
nemførte forlængelse, da det får konsekvenser 
for nuværende sejlplan og betyder urentabel 
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     Færgefarten ønsker endvidere en drøf-

telse af forslag til yderligere besparelser 
på op mod 500.000 kr. i 2012 og årene 
herefter, med henblik på finansiering af 
fremtidige vedligeholdelsesarbejder.

    
    Færgefarten fremlægger på mødet for-

slag til besparelser i 2011 og 2012.

     Bilag: Færgeudvalgets spareforslag af 7/3
                 

drift af motorer.
2) At tage formandens redegørelse vedr. kommu-

nalt ansattes brug af færgen til efterretning.
3) At lade Færgefarten arbejde videre med tiltag 

vedr. entrering af vognmænd / entreprenører 
som kunder.

4.  Billetteringsregulativ
Færgefarten fremlægger forslag til bil-
letteringsregulativ, idet Færgeudvalget 
anmodes om en udtalelse.

Bilag: Billetteringsregulativ af 7/4

Færgeudvalget anbefaler billetteringsregulativet god-
kendt med følgende bemærkninger.

1) Reder og forretningsfører bør kun sejle gratis i 
embedsmedfør.

2) Skibsførere / styrmænd samt ægtefælde / sam-
lever og hjemmeboende børn bør sejle gratis
inkl. bil.

3) Der bør udarbejdes rabataftale gældende for 
gæster, der bruger Orø Campingplads.

4) Der bør opkræves gebyr på 20 kr., hvis der ik-
ke betales kontant.

5) Forslag 6.0.1 vedr. øboeres sejlads anbefales.
6) Det bør undersøges, om der kan opkræves ge-

byr for udstedelse af frikort til øboere. I givet 
fald bør der opkræves et gebyr på 50 kr. per 
kort, idet prisen dog bør afspejle udgiften til 
udstedelse af frikort.

7) Regulativet bør træde i kraft snarest og gerne 
1. juli 2011.

5.  Takstblad
Færgefarten fremlægger forslag til æn-
dring af taksblad, idet Færgeudvalget 
anmodes om en udtalelse.

Bilag: Takstblad af 7/4

Færgeudvalget vedtog at anbefale takstbadet god-
kendt, idet børn under 12 år bør sejle gratis.

6. Sejlplan per 1. juli
     Færgefarten ønsker en drøftelse af sejl-

plan per 1. juli 2011 med udgangspunkt 
i nuværende sejlplan samt ændringer per 
1. juli.

     
    Grundet overenskomstmæssige forhold 

ligger nuværende afgangstid kl. 6.00, kl. 
11.30 samt kl. 22.20  mandag til fredag
fast.

    
    Lørdage, søndage og helligdage ligger 

afgangstid kl. 8.50, kl. 14.50 og kl. 
20.50 fast (1. juli – 1. november) og af-
gangstiderne kl. 8.50, kl. 12.50 og kl. 

Færgeudvalget vedtog at anbefale nuværende sejlplan 
fastholdt med de tidligere foreslåede ændringer lør-
dag, søndag og helligdage.
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18.50 ligger fast fra 1. november til 1. 
januar.

    
    Øvrige afgangstider kan ændres.
        
7. Bustransport under dokning
    Færgefarten vil på mødet orientere om 

resultatet af planlagt bustransport under 
dokning.

     

Forretningsførerens redegørelse blev taget til efterret-
ning.

8. Orø dagen den 5. juni 2011
    Ørepræsentanterne ønsker Færgefartens 

stillingtagen til, om der som tidligere år 
kan påregnes gratis færgetransport den-
ne dag

    
     Endvidere foreslås, at der på afgangene 

kl. 9.50 og 11.50 fra Holbæk og 11.50 
og 16.50 fra Orø søges om dispensation 
til at sejler med flere passagerer, samt at 
biler ikke medtages på disse afgange.

Færgeudvalget vedtog at anbefale, at ønsket om gratis 
sejlads imødekommet.
Færgefarten ansøger Kultur- og Fritidsafdelingen om 
at refundere udgifterne til gratis sejlads.

Færgefarten undersøger muligheden for at få dispen-
sation til at sejle med flere passagerer.

9.  Tidligere fremsendt forslag til 
     forbedring på færgen 
     Sagen blev udsat på sidste møde.

Ørepræsentanternes tidligere fremsendte forslag blev 
gennemgået. De fleste af forslagene er gennemført 
eller er ikke mere aktuelle.

Færgeudvalget vedtog.
1) At tage etablering af et kreditkortbetalingssy-

stem op til drøftelse senere.
2) At anbefale venterummet i Holbæk udskiftet 

med et læskur, når der er økonomisk mulighed 
herfor.

3) Anbefale opsat kort og brochureholder på fær-
gen (opsætning aftales mellem AP og EF). 

10.  Næste møde
    

Onsdag den 17. august 2011 kl. 18.10 i Holbæk

11. Eventuelt
    

Færgeudvalget foreslår sejlplanen trykt på hvid bag-
grund.

Færgeudvalget foreslår, at Færgefarten på ny under-
søger muligheden for etablering af sms service.


